
Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia, 
Komisji  Budżetu i Samorządu, Komisji Rewizyjnej, Komisji Rozwoju

Gospodarczego Rolnictwa i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury 
i Drogownictwa oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

które odbyło się w dniu 21 października 2020 roku o godzinie 1400 
w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 10 radnych w tym Przewodniczący RM  
nieobecni - Radni: Jolanta Wypych, Robert Bejgier, Piotr Strzelecki, Wojciech 

   Małkiewicz, Hanna Kalinowska.
 
Dodatkowo  udział  wzięli:  Lidia  Jankowska  Wiceprezes  ZGKIM,  Zyta  Szymańska  Kierownik
MGOPS, Monika Kozińska pracownik UM.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.
3. Plan działania Gminnego Organizatora Sportu, zapoznanie się z Kalendarzem imprez 

sportowych i kulturalnych na terenie Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie.
4. Odnawialne Źródła Energii - pozyskanie funduszy na terenie gminy.
5. Sprawozdanie z działalności ZGKiM Sp. z o.o.
6. Informacja na temat inwestycji drogowych w 2019 r. realizowanych wspólnie z Powiatem.
7. Informacja na temat stanu dróg w gminie, środki na ich utrzymanie.
8. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
9. Zapytania, sprawy różne.
10. Zakończenie.

Ad.1 Sprawy regulaminowe.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji Europejskiej Michał
Klafczyński –  powitał  wszystkie  osoby  uczestniczące  w  posiedzeniu  Komisji.  Odczytał  treść
porządku posiedzenia i zapytał czy ktoś ma uwagi do porządku posiedzenia. 
Porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński - zapytał czy są uwagi do protokołu z ostatniego
wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji, które odbyło się w dniu 8 września br. Nie zgłoszono
wobec czego poddał pod głosowanie przyjęcie. 
Protokół przyjęto jednogłośnie bez uwag.

Ad.3.  Plan działania Gminnego Organizatora Sportu, zapoznanie się z Kalendarzem imprez
sportowych i kulturalnych na terenie Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie.

Pracownik Urzędu Miejskiego Ref. EOiW Monika Kozińska – przedstawiła i omówiła /pokaz
multimedialny/ działalność Gminnego Organizatora Sportu za okres od 1 stycznia 2019 roku do
30 czerwca 2020 roku. 
Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu.
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Radny Jerzy  Koralewski –  stwierdził,  że  nie  ma  pytań  chce  wyjaśnić,  że  sprawa  Gminnego
Organizatora  Sportu  miała  być  już  omówiona  na  jednym z  wcześniejszych  posiedzeń  Komisji
Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia lecz z uwagi na to, że w posiedzeniu nie mógł wziąć udziału
osobiście Gminny Organizator Sportu i Zdrowia zdecydowano, że informacja ta zostanie przyjęta
w takiej formie.
Przedstawiona informacja jest obszerna, Radny stwierdził, że można byłoby jedynie zadać pytania
Gminnemu Organizatorowi Sportu odnośnie wykorzystania Orlików. Z uwagi na pandemię przyjęto
taką formę przedstawienia tego tematu i jako Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu
i Zdrowia poprosił o przyjęcie tego materiału.     

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński – stwierdził, że w obecnej sytuacji nie wiadomo jak
długo posiedzenia Komisji RM będą się odbywać w takiej formie. Wszystkie materiały które są
możliwe do opracowania i przedstawienia są prezentowane w takiej formie. 

Ad.4. Odnawialne Źródła Energii - pozyskanie funduszy na terenie gminy.

Przewodniczący Komisji  Michał  Klafczyński – poinformował,  że jest  to  temat  z planu pracy
Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji Europejskiej. Planowane było zaproszenie
na to posiedzenie przedstawicieli – osób odpowiedzialnych za te fundusze z innych Gmin – nie
tylko  z  Powiatu  Golub-Dobrzyń.  Z  uwagi  na  obecną  sytuację  pandemii  Przewodniczący
poinformował, że zostanie przedstawiony materiał,  który został przygotowany przez Kierownika
Referatu Ochrony Środowiska i Ewidencji Gruntów.
Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński – zapytał czy są jakieś pytania w tym temacie.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag, ani zapytań. 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności ZGKiM Sp. z o.o.

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że sprawozdanie z działalności ZGKiM
Sp.  z  o.  o.  za  rok  2019  było  przedmiotem  oceny  przez  Radę  Nadzorczą  i  przyjęte  przez
Zgromadzenie Wspólników w miesiącu czerwcu 2020 roku.  ZGKiM Sp. z o.o. funkcjonuje jako
spółka od 1 lipca 2002 roku. Do dnia 8 kwietnia 2011 roku do składania oświadczeń woli w imieniu
spółki  i  reprezentowania  jej  na  zewnątrz  uprawniony  był  jednoosobowo  Prezes  Zarządu.  Od
8  kwietnia  2019  roku  wprowadzono  zmiany  w  umowie  spółki  w  części  dotyczącej  osoby
reprezentacji – Zarząd Spółki jest dwuosobowy i składa się z Prezesa i Wiceprezesa i do składania
oświadczeń woli  w imieniu spółki i  reprezentowania jej  na zewnątrz uprawnionych jest  dwóch
Członków  Zarządu  działających  łącznie.  Dnia  15  października  bieżącego  roku  uchwałą
Zgromadzenia  Wspólników  z  związku  z  długotrwałą  nieobecnością  Prezesa  Zarządu  do
reprezentacji  i  składania oświadczeń woli  w imieniu Spółki został  upoważniony każdy Członek
Zarządu samodzielnie. W dalszej części Kierownik przedstawiła sprawozdanie.

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński – zapytał o wydawanie posiłków.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że sprawa dotycząca osób bezdomnych i noclegowni
była  omawiana  z  Kierownikiem  MGOPS.  Stwierdził,  że  jeśli  chodzi  o  koszty  za  korzystanie
z punktu noclegowego to są one wysokie. Na tym tle rozmawiano, że korzystniej będzie dla Gminy
jeśli pojawią się chętni do skorzystania z noclegowni to będziemy płacić za korzystających. 
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Kierownik MGOPS Zyta Szymańska – stwierdziła, że koszty utrzymania noclegowni nie są duże.
Natomiast  wszystkie  przystosowania  i  standardy  zgodnie  z  obowiązującym  Rozporządzeniem
w tym zakresie są bardzo duże, dlatego podczas jednego z posiedzeń Komisji RM rozmawiano
o tym, że nie podejmujemy tematu dotyczącego przystosowywania obecnych pomieszczeń z uwagi
na to, że koszty utrzymania i przystosowania wg nowych standardów przedrożą koszty utrzymania
bezdomnych  poza  naszym  terenem.  Natomiast  możliwość  korzystania  z  tych  pomieszczeń
ze względu na Covid-19 ma zostać przedłużona – pierwotnie było do 2020 roku - obecnie ma być
do  2022  roku.  Dodała,  że  podpisała  Porozumienie  ze  schroniskami  całorocznymi  w  Chełmży
i Brodnicy w zakresie możliwości do korzystania przez osoby chętne  ze schronisk w systemie
całorocznym. Koszt wynosi ok. 1.200,00 zł.; za jedną osobę. 

Radny Jerzy Koralewski – stwierdził, że jeśli jest podpisane Porozumienie to nie należy ponosić
kosztów w celu przystosowania tych pomieszczeń dla korzystania określonej grupy mieszkańców.
Dodał, że w przeszłości malała ilość mieszkańców bezdomnych z Gminy Kowalewo korzystających
z noclegowni lub była na równi z ilością osób spoza Gminy Kowalewa. Decyzja, aby zachować
wszystkie wymogi sanitarne i pozostałe inne była słuszna co do likwidacji punktu noclegowego.
Radny stwierdził, że na terenie Gminy nie ma innego miejsca z odpowiednimi pomieszczeniami
w którym można by stworzyć nowy punkt noclegowy.
Radny zapytał czy we wskazanych punktach noclegowych są mieszkańcy naszej Gminy.

Kierownik MGOPS Zyta Szymańska – odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma takich osób. 

Radny Jerzy Koralewski – poinformował,  że jedna z  osób bezdomnych zgłosiła  osobiście  do
Niego chęć wykonania testu na Covid-19. Dodał,  że poinformował tą  osobę wyprzedzająco,  że
Gmina poniesie koszty wykonania testu. Bezdomny poinformował, że mieszkańcy nie chcą z Nim
rozmawiać z obawy przed tym, że może być zarażony. 

Kierownik MGOPS Zyta Szymańska – poinformowała, że to lekarz musi zdecydować czy test
należy wykonać i wówczas  jest on bezpłatny, ale musi być podstawa do zlecenia na wykonanie
testu.  Natomiast  jeśli  ktoś  chce zrobić sobie test  np.  w związku z wyjazdem do sanatorium to
wówczas sam ponosi koszty wykonania testu.  

Przewodniczący  Komisji  Michał  Klafczyński  –  dodał,  że  testy  są  płatne  natomiast  tak  jak
wszystkim wiadomo w przypadku objawów choroby są one wykonywane bezpłatnie po zleceniu
przez lekarza. Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania w tym temacie.

Nikt z Radnych nie zgłosił więcej uwag, ani zapytań. 

Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.6.Informacja  na  temat  inwestycji  drogowych  w  2019  r.  realizowanych  wspólnie
z Powiatem.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  jest  to  materiał  przygotowany
wspólnie  z  Referatem  TIiGG.  W  dalszej  części  omówiła  szczegółowo  przygotowany  materiał
z zakresu pracy referatu GKiM, materiał z zakresu pracy referatu TIiGG przedstawiła Kierownik
TIiGG Bożena Rymanowska.    
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Radna Halina Dąbrowska –  zapytała Kierownik TIiGG kiedy nastąpi otwarcie ofert na budowę
chodnika przy drodze Powiatowej z Bielska do Chełmonia i w stronę Lipienicy. 

Kierownik TIiGG Bożena Rymanowska –  poinformowała,  że jest  już przygotowany przetarg
natomiast  nie  jest  ustalony  jeszcze  termin  na  składanie  ofert  z  uwagi  na  to,  że  Starosta  musi
ostatecznie się określić co do materiału jaki chce przekazać dla potencjalnego wykonawcy. Planuje
się  ogłoszenie  przetargu  do końca  bieżącego  miesiąca.  Zgodnie  z  ustawą najkrótszy  termin  na
składanie ofert to 14 dni – w listopadzie będzie wiadomo już jak się kształtują ceny. 

Radna  Halina  Dąbrowska –  poinformowała,  że pytanie  takie zostało  skierowane  ze  strony
mieszkańców podczas zebrania.

Kierownik TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że  w przetargu zapisany jest termin
realizacji do końca miesiąca września 2021 roku. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński – zapytał czy są jakieś pytania w tym temacie.

Nikt z Radnych nie zgłosił więcej uwag, ani zapytań. 

Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.7.Informacja na temat stanu dróg w gminie, środki na ich utrzymanie.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  wszyscy  Radni  otrzymali  mapę
z siecią dróg Gminnych utwardzonych wraz z siecią dróg planowanych do utwardzenia w ramach
podjętej uchwały w roku 2020r., w odniesieniu do pozostałych dróg Krajowych, Wojewódzkich
i  Powiatowych.  Podczas  omówienia  tego  tematu  przez  Kierownik  Wegner  mapa  została
zaprezentowana Radnym również na rzutniku.  
W dalszej części Kierownik Wegner poinformowala, że informacja na temat stanu dróg w gminie,
środki na ich utrzymanie zawiera również część finansową, kórą omówi Pani Skarbnik Gminy,
natomiast  ze  swojego  zakresu  omówi  część  dotyczącą  wykonanych  remontów  i  zadań
inwestycyjnych.  
Skarbnik Gminy Magdalena Górna – omówiła część część finansową.

Radny  Piotr  Sęk –  zapytał,  czy  uchwała  Rady  Miejskiej  z  30  kwietnia  2020  roku  będzie
realizowana  w  takiej  kolejności  jak  została  podjęta,  czy  można  zmieniać  tą  kolejność
i "podmieniać" drogi.  Podczas  objazdu Komisji  w Kowalewie na Głównym Dworcu miała  być
robiona droga, która została zamieniona na inną.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  jako  pierwsza  jest  przyjęta  do
realizacji droga koło Pana  Osmoły natomiast jako druga droga po przeciwnej stronie.

Radny Marcin Dunajski – stwierdził, że mieszkańcy nie chcieli robić tej drogi. 

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner  – poinformowała,  że jest  uchwała zebrania wiejskiego
odnośnie zamiany. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  uczestniczył  w  zebraniach  wiejskich
i temat dróg wywołuje duże emocje. Droga w Kowalewie na Głównym Dworcu wywołała duże
emocje podczas zebrania mówiono nawet o złożeniu skargi do Rady Miejskiej na temat dróg.
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Ostatecznie  zebranie  wycofało  się  ze  złożenia  skargi.  Burmistrz  kategorycznie  podkreślił,  że
podjętej  Uchwały Rady Miejskiej  nie jest  w stanie  już zmienić  żadne zebranie wiejskie.  Dodał
również,  że  jako  Burmistrz  nie  ingeruje  w  tą  kolejność  –  jako  Burmistrz  zapewnia  środki  na
realizację.  Decyduje  o  tym  Rada  po  przeprowadzonych  w  tym  temacie  wielu  rozmowach
i objazdach dróg.  Burmistrz nie ma prawa zmiany podjętej uchwały w sprawie kolejności dróg.

Radny Marcin Dunajski – zapytał z jakiego powodu miała wpłynąć skarga.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odpowiedział, że z tego powodu gdyż Sołtys i mieszkańcy
stwierdzili, że ich życzenie było zupełnie inne – gdzieś została popełniona pomyłka gdyż chcieli
inną drogę, a robiona ma być inna. Burmistrz dodał, że nie był w stanie tego wytłumaczyć.

Radny Marcin Dunajski – stwierdził, że Komisja działa na podstawie uchwał zebrania wiejskiego.

Przewodniczący RM Jerzy Orłowski – stwierdził, że wnioski wpływają na piśmie więc niech nie
wycofują się z tego. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  odpowiedział,  że  relacjonuje  tylko  to  co  miało  miejsce
podczas zebrania wiejskiego.

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński – podkreślił, że podstawą do realizacji jest uchwała
podjęta  przez  Radę.  Uchwała  ta  powstała  na  podstawie  uchwał  podjętych  przez  poszczególne
zebrania  wiejskie.  Jeśli  wypływają  wątpliwości  czy  niejasności  to  Radni  winni  to  tłumaczyć
mieszkańcom każdy w swoim okręgu – jak to działa i jak to wygląda.  

Przewodniczący  Komisji  Michał  Klafczyński – zapytał  czy  są  jeszcze  jakieś  pytania  w tym
temacie.

Nikt z Radnych nie zgłosił więcej uwag, ani zapytań. 

Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.8.Projekty uchwał i tematy informacyjne.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – poprosiła o omówienie przez Kierownika MGOPS Panią
Zytę Szymańską projektów uchwał dotyczących:

• ustalenia statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowalewie Pomorskim,
• ustalenia statutu Świetlicy Socjoterapeutycznej w Kowalewie Pomorskim,
• przyjęcia  do  realizacji  projektu  pod  nazwą:  „Kujawsko-Pomorska  Teleopieka”

realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko –
Pomorskiego na lata 2014 – 2020.

Kierownik MGOPS Zyta Szymańska – wyjaśniła, że  głównym powodem zmian w obu statutach
jest  zmiana siedziby Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowalewie Pomorskim,
oraz Świetlicy Socjoterapeutycznej. Ponadto w statucie Świetlicy uaktualniono zmiany w związku
z  nowelizacją  przepisów prawa i  wejściem w życie  nowych  przepisów po okresie  uchwalenia
statutu w  2010 r.,  które   wprowadziły   rozwiązania    ułatwiające   organizację  i   funkcjonowanie
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Świetlicy Socjoterapeutycznej.  W statucie MGOPS zmieniono siedzibę,  ujeto zapisy w związku
z Dziennym Domem Pobytu, który od 1 stycznia 2021 roku zacznie funkcjonować.  Uaktualniono
również zmiany w związku z nowelizacją przepisów. 
W zakresie projektu uchwały dotyczącego przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą: „Kujawsko-
Pomorska  Teleopieka”  realizowanego  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego
Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020 wyjaśniła, że Liderem projektu jest
Województwo Kujawsko – Pomorskie, w imieniu którego  realizatorem jest Regionalny Ośrodek
Polityki  Społecznej  w Toruniu,  a  jednym z  80  Partnerów tego projektu  jest  Gmina Kowalewo
Pomorskie,  w  imieniu  której  realizatorem  jest  Miejsko  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej
w Kowalewie Pomorskim. MGOPS otrzyma 17 opasek dla osób niepełnosprawnych wymagających
pomocy osób drugich i mieszkających samotnie, a nie korzystających z innych usług. Opaska taka
będzie pomocna w szybkim kontakcie ze Służbą Zdrowia.  Całkowita łączna wartość wydatków
Gminy Kowalewo Pomorskie w ramach Projektu wynosi 33.139,30 zł., w tym: kwota wydatków
w 2020r.-2.803,33zł,  w 2021r.  -  12.515,72 zł,  w 2022r.  -  12.515,72 zł,  w 2023r.  -  5.304,53 zł.
Wysokość wkładu własnego Gminy Kowalewo Pomorskie w realizację projektu wynosi 17.850,00
zł., i jest to wkład ponoszony w latach 2021 – 2023. Całkowita łączna wartość projektu wynosi
19.065.714,81 zł., w tym kwota dofinansowania z Europejskiego Funduszu Społecznego wynosi
16.205.857,54 zł. Dokładny termin rozpoczęcia tego projektu nie jest jeszcze określony z uwagi na
obecną sytuację jest on przesuwany. Aby Gmina mogła przystąpić do niego konieczne jest podjęcie
uchwały. 

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy te 17 osób jest już wytypowanych.

Kierownik MGOPS Zyta Szymańska – poinformowała, że nie są wytypowane.

Radny  Jerzy  Koralewski –  zapytał  jeśli  będą  wytypowane  już  osoby  to  czy  powstanie  lista
rezerwowa.

Kierownik MGOPS Zyta Szymańska – poinformowała, że  będzie lista rezerwowa.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał o statut świetlicy, dodając że nie do końca jest to wyjaśnione ze
względu na to, że uczestnikami są dzieci nie tylko z Miasta Kowalewa. W §9.1.  określono, że:
„W skład Społecznej Komisji Świetlicy wchodzą:
1/ przedstawiciel Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych;
2/ przedstawiciel służby zdrowia;   /Radny zapytał z którego Ośrodka/ 
3/ przedstawiciel oświaty;              /Radny stwierdził, że są dzieci z różnych szkół/
4/ przedstawiciel Rady Rodziców Szkoły.  

Kierownik MGOPS Zyta Szymańska – co do pierwszego zapytania odpowiedziała, że na chwilę
obecną jest przedstawiciel z Eskulapu, co do drugiego zapytania poinformowała,  że Pedagodzy.
Poinformowała,  że  jest  to  projekt  uchwały  i  można  to  jeszcze  zmienić,  można  ująć  zapis
„przedstawiciele”.

Radny Jerzy Koralewski – stwierdził, że w projekcie uchwały jest zapis „przedstawiciel” co mówi
o jednej osobie. 

§  2.  1.Ośrodek,  wykonując  zadania  własne  gminy  w  zakresie  pomocy  społecznej,  kieruje  się
ustaleniami  Burmistrza  Miasta  Kowalewo  Pomorskie,  który  sprawuje  nadzór  nad  działalnością
Ośrodka .
2.Ośrodek,  realizując  zadania  zlecone  z  zakresu  administracji  rządowej,  wykonuje  ustalenia
Wojewody Kujawsko Pomorskiego .
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Zdaniem Radnego zapis ten winien brzmieć: "... nie kieruje się ustaleniami, a bieżący nadzór nad
działalnością Ośrodka sprawuje Burmistrz".
"...  z  zakresu  administracji  rządowej  w  tym  zakresie  Wojewoda  Kujawko-Pomorski  sprawuje
nadzór zgodnie z posiadanymi uprawnieniami".

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – stwierdziła, że należy sprawdzić jaki jest zapis ustawowy. 

Radny Jerzy Koralewski – stwierdził, że w projekcie uchwały jest zapis:
§7 Ośrodek współpracuje na zasadzie partnerstwa z organizacjami społecznymi i pozarządowymi,
Kościołem Katolickim, związkami wyznaniowymi oraz osobami fizycznymi i prawnymi.

Zdaniem Radnego winno być:

§7 Ośrodek współpracuje na zasadzie partnerstwa z organizacjami społecznymi i pozarządowymi,
Kościołem Katolickim i innymi kościołami, związkami wyznaniowymi oraz osobami fizycznymi
i prawnymi.

Radny  dodał,  że  nie  ma  również  zapisu,  że  współdziała  z  samorządem  Województwa
i Samorządem Powiatu.

Kierownik MGOPS Zyta Szymańska – wyjaśniła, że te zapisy są zawarte w ustawie i nie ma
konieczności powtarzać tego w Statucie.

Przewodniczący  Komisji  Michał  Klafczyński – poprosił  o  przegłosowanie  przez  Radnych
zaproponowanych poprawek, które zostały przyjęte przez Panią Kierownik MGOPS. 

Radni jednogłośnie przyjęli proponowane zmiany.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka –  poprosiła  o  omówienie  przez  Skarbnik  Gminy  Panią
Magdalenę Górną projektów uchwał dotyczących:

• zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2020-2035,
• zmiany uchwały budżetowej na rok 2020.

 
Skarbnik  Gminy  Pani  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  Radni  otrzymali  przed
posiedzeniem Komisji  projekty  tych  uchwał,  następnie  dokonała  omówienia  projektów uchwał
zgodnie z uzasadnieniami.  
W dalszej części Skarbnik Gminy poinformowala, że wpłynęły dwa wnioski od Starosty z prośbą
o  informację  czy  będziemy  zainteresowani  partycypacją  w  kosztach  realizacji  inwestycji:
przekazania dotacji celowej na dofinansowanie udziału w realizacji zadania inwestycyjnego pn.:
„Przebudowa  drogi  powiatowej  Kiełpiny-Ostrowite”,  oraz  przekazania  dotacji  celowej  na
dofinansowanie  udziału  w  realizacji  zadania  inwestycyjnego  pn.:  „Remont  drogi  powiatowej
Wielka Łąka – Lipienica”.  Kiełpiny – Ostrowite.  Byłaby to kwota 24.847,08 zł.;  wkład Gminy
niecałe 5% do całkowitych kosztów, jeżeli chodzi o drogę Wielka Łąka – Lipienica  to 58.288,00
zł.; wkład Gminy to 3,72%. Kiełpiny-Ostrowite termin realizacji upływa 30 października i jeżeli
byłaby taka wola to projekty uchwał zostaną przygotowane i przegłosowane podczas najbliższej
Sesji  RM.  W takim  przypadku  Pan  Burmistrz  musiałby  podpisać  30  października  umowę  ze
Starostą.  Skarbnik  Gminy  poinformowała,  że  z  racji  oszczędności  i  przesunięć  na  kolejny  rok
środki finansowe na realizację tych zadań są i nie byłoby to dużym obciążeniem dla budżetu.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – stwierdził, że nie ma nad czym dyskutować
jest  to  tak  mała  kwota  ze  strony Gminy.  Przekazując  dotacje  Powiatowi  zawsze  zrobią  więcej
inwestycji  na  terenie  naszej  Gminy.  Przeszkodą  do  podjęcia  takiej  decyzji  mógłby  być  brak
środków  finansowych,  jednakże  Pani  Skarbnik  zapewnia,  że  nie  ma  takiego  problemu.  Prosił
Radnych  o  przyjęcie  tej  propozycji  i  podjęcie  proponowanych  projektów  uchwał  podczas
najbliższej Sesji RM.

Radny Marcin Dunajski – dodał, że również jest za tą propozycją i prosił radnych o zatwierdzenie
tej propozycji zwłaszcza, że na terenie Gminy jest jeszcze dużo dróg do realizacji. Powiat w naszej
Gminie chce robić drogi więc będzie to zachętą do współpracy w przyszłych latach. 

Radny Jerzy Koralewski – również poparł realizację przez Powiat tych odcinków dróg  na terenie
naszej Gminy. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński  – również wyraził swoje zadowolenie z tego, że
Powiat inwestuje na terenie naszej Gminy i szkoda żeby z takiej propozycji nie skorzystać.
Poprosił Radnych o przegłosowanie propozycji przekazania dotacji na realizację tych zadań.
Radni jednogłośnie podjęli decyzję o przekazaniu dotacji dla Powiatu. 

W związku z powyższym Skarbnik Gminy poinformowała, że zostaną naniesione jeszcze te zmiany
w  projekcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  na  2020  rok,  oraz  zostaną  przygotowane
stosowne projekty uchwał.   
 
Nikt z Radnych nie zgłosił uwag, ani zapytań do przedstawionych projektów uchwał. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – omówiła projekty uchwał dotyczące:
• zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego od osób

fizycznych  w  drodze  inkasa  oraz  wyznaczenia  inkasentów  i  określenia  wysokości
wynagrodzenia za inkaso,

• wyznaczenia  inkasentów  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,
wynagrodzenia za inkaso oraz terminów płatności dla inkasentów.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag, ani zapytań do przedstawionych projektów uchwał. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – poinformowała, że z tematów informacyjnych jest jeszcze
do  przedstawienia informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w  Gminie  Kowalewo
Pomorskie za rok szkolny 2019/2020. Poprosiła o przedstawienie tej informacji przez Panią Monikę
Kozińską. 

Monika Kozińska – przedstawiła informację w formie pokazu multimedialnego. 

Radny Jerzy Koralewski – poprosił o przekazanie jednego egzemplarza tej informacji. 

Radny Grzegorz Regulski – poprosił, aby pozostali Radni również otrzymali tą informację. 

Nikt z Radnych nie zgłosił więcej uwag, ani zapytań do przedstawionego materiału.
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Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – przedstawiła odpowiedzi na wnioski z Komisji dotyczące:
• map hydrantów dla jednostek OSP,
• pojemnika na plasikowe nakrętki.

Monika  Kozińska  – udzieliła  odpowiedzi  na  wniosek Radnego  Jerzego  Koralewskiego
zgłoszonego  w  dniu  8  września  br.  W nawiązaniu  do  tematu  "  Realizacja  zadań  w  zakresie
doradztwa zawodowego w Szkołach Podstawowych i współpraca w tym zakresie z Zespołęm Szkół
w Kowalewie Pomorskim".

Radny Jerzy Koralewski – podziękował za przedstawioną informację.

Sekretarz Gminy przedstawiła  informację dotyczącą tego,  że wkrótce pojawi się do konsultacji
projekt  uchwały  i  regulamin  programu  "Kowalewska  karta  Seniora".  Po  przeprowadzonych
konsultacjach będzie on przedstawiony Radnym.

O godz. 1556 posiedzenie komisji opuści ł radny Marcin Dunajski.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner   –  przedstawiła  odpowiedzi  na  wnioski  z  Komisji
dotyczące:

• czyszczenia chodników z chwastów na terenach wiejskich przez ZGKiM ,
• zamontowanie lustra drogowego na ulicy Chopina / wyjazd ze Szkoły Podstawowej/,
• niepokojących zachowań młodzieży na terenie miasta,
• naprawy chodnika Elzanowo – Wielka Łąka.

Odniosła się również do sprawy poruszonej wcześniej przez Radnego Piotra Sęk dotyczącej dróg
w Kowalewie  - w 2016 roku była ujęta droga prowadząca do Pana Kowalskiego jednakże zebranie
wiejskie zamieniło tą drogę na drogę do Pana Osmoły, Droga ta weszła jeszcze w rozdaniu z 2016
roku natomiast droga koło Pana Kowalskiego jest w nowej uchwale z 2020 roku na 18 pozycji –
stąd są te dwie drogi. 

Kierownik MGOPS Zyta Szymańska – poinformowała, że korzystając z okazji tego, że jest Pan
Radny  Regulski  w  imieniu  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  Świetlicy  Socjoterapeutycznej
i  Dziennego  Domu  Pobytu,  który  będzie  funkcjonował  od  pierwszego  stycznia  2021  roku
podziękowała  za  bezpłatne  zorganizowanie  i  przekazanie  kanap,  które  są  w  pomieszczeniach
świetlicy jak i Dziennego Domu Pobytu.

Radnym Przekazano również informację dotyczącą skargi. Poinformowano, że w dniu 10 września
do  Biura  Rady Miejskiej  /08.09.2020r  do  Urzędu  Miejskiego/  wpłynęła  skarga  na  niepodjęcie
działań w zakresie likwidacji punktu świetlnego na budynku przy ul.  Szpitalnej11 w Kowalewie
Pomorskim. Skarżąca, która jest właścicielem nieruchomości znajdującej się przy ul. Szpitalnej 11
w  Kowalewie  Pomorskim  od  roku  2008,  poinformowała,  że  nigdy  nie  wyrażała  zgody  na
umieszczenie na jej budynku oświetlenia ulicznego w postaci lampy usytuowanej obok jednego z
jej okien. Od ponad 10 lat zamontowane oświetlenie powoduje, że nie może korzystać ze swojej
nieruchomości w sposób niezakłócony. Lampa znajdująca na elewacji powoduje, że po zmroku,
każdego dnia w mieszkaniu pojawia się ogromna ilość  różnego rodzaju robactwa. Problem jest na
tyle intensywny, że w każdym z pomieszczeń nie jest możliwe otwarcie okna, gdyż powoduje to
dostanie się insektów do środka. W pokojach pojawia się nieprzyjemny zapach oraz konieczność
odmalowywania ścian każdego roku,  co  naraża  mieszkańców  na  znaczne  obciążenia  finansowe.
Pismem z dnia 14 września br. zgodnie z paragrafem 68 ust 3 Statutu Gminy Kowalewo Pomorskie
treść skargi została  przekazana   Burmistrzowi   Miasta   celem   przygotowania   i   przedstawienia
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informacji, oraz zajęcia stanowiska w sprawie będącej przedmiotem skargi umożliwiających zajęcie
stanowiska przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Pismem z dnia 22 września br. Burmistrz
Miasta poinformował, że w dniu 22 września br. skarga została wycofana, w załączeniu przekazano
pismo w tej sprawie. Jednocześnie poinformował, że w dniu  18 września br. Energa Oświetlenie
dokonała demontażu lampy, w związku z czym skarga stała się bezprzedmiotowa. 
Planowane było zwołanie posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem rozpatrzenia skargi
w obecnej sytuacji z uwagi na wycofanie skargi przedłożono stosowną informację dotyczącą tej
sprawy.    

Nikt z członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, ani pozostałych Radnych nie wniósł uwag ani
zapytań co do przedstawionej informacji.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – przedstawiła informacje dotyczące: 
• zaległości płatności w zakresie odpadów,
• podatków  –  w   przyszłym  miesiącu  będą  omawiane  propozycje  stawek  podatkowych

w okolicach 9 listopada zostaną przekazane projekty uchwał Radnym do zapoznania, 
• zakupu laptopów dla Radnych wraz z modemem – internetem. Z informacji przekazanej od

informatyka jest  to  koszt  ok.  33.000,00 zł.;  każdy Radny będzie  odbierał  swoją  pocztę
mailowo  i  materiały  z  BRM  będą  przesyłane  mailowo  –  projekty  uchwał  nie  będą
drukowane.  Rozważano  możliwość  zakupu  większych  tabletów,  jednakże  laptopy  dają
większą możliwość również w zakresie przeprowadzenia sesji online. 

 
Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  zachęcił  do  szybkiego  podjęcia  tej  decyzji  gdyż  każdy
z  Radnych  powinien  mieć  laptop.  Czekają  do  podjęcia  ważne  uchwały  i  może  się  zdążyć
konieczność Sesji czy Komisji online. Wszystko powinno funkcjonować w sposób niezakłócony. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – stwierdził, że nie ma nad czym dyskutować
i decyzja jest co do zakupów laptopów gdyż jest on bardziej funkcjonalny. Dodał, że jeśli chodzi
o formę organizacji  Sesji  czy Komisji  to dopóki jest  możliwość prawna, że mogą się odbywać
z udziałem Radnych w budynku UM to tak będą one organizowane, komisje będą również łączone.
Radni zostaną przeszkoleni na ewentualność odbycia posiedzeń i obrad Sesji on line. Co do Sesji
w  dniu  29  października  Przewodniczący  zaapelował  do  wszystkich  Radnych  o  przestrzeganie
wszystkich obostrzeń w związku z pandemią. Sesja winna przebiec w miarę sprawnie interpelacje
zapytania na piśmie, nie muszą być składane podczas Sesji można je składać również w okresie
międzysesyjnym.  Propozycja  odbycia  kolejnego  posiedzenia  Komisji  planowana  jest  na
17 listopada, Sesja Rady Miejskiej 26 listopada. Radni otrzymają projekty uchwał na siedem dni
przed posiedzeniem Komisji Rady Miejskiej. 

Po dyskusji zatwierdzono proponowane terminy przez Przewodniczącego Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski –  poinformował,  że  wpłynęła  do  Niego
informacja odnośnie wniosku złożonego przez Radnego – wszystkie zaległości zostały uregulowane
przez Radnego.
Ad.9. Zapytania, sprawy różne.
Radny Jerzy Koralewski – zadał pytania dotyczące: 

• czy Burmistrz przewiduje zmianę nauczania w Szkole Podstawowej,
• to samo pytanie dotyczy Przedszkola Publicznego – dodał że dotarły informacje, że trzy 

osoby z personelu są zakażone Covid-19,
• czy poddanie testom nauczycieli było inicjatywą Burmistrza. 
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Burmistrz  Miasta  Jacek Żurawski-  odpowiedział,  że  jeżeli  Powiat  Golub-Dobrzyń stanie  się
strefą  czerwoną.  Dodał,  że  ze  strony  Szkoły  Podstawowej  nie  ma  żadnego  wystąpienia  w  tej
sprawie, ani ze strony Dyrekcji, ani Sanepidu. Na bieżąco są informacje ilu nauczycieli przychodzi
do pracy. Co do Przedszkola Publicznego poinformował, że część personelu Przedszkola poddana
została testom i po wypełnieniu procedury na wniosek Dyrekcji Przedszkola /po zasięgnięciu opinii
Sanepidu/  Przedszkole  zostało  zamknięte.  Co  do  przeprowadzonych  testów  nauczycielom
poinformował, że była to inicjatywa Dyrekcji Przedszkola. Dodał, że podczas spotkania z okazji
Dnia Edukacji  zapytał Dyrektora SP czy jest zakaz  robienia lub zakupu testów dla nauczycieli  –
Dyrektor poinformowała, żeby tego nie robić. Życie samo zweryfikuje tą decyzję. Burmistrz dodał,
że  działa  na  bieżąco  zgodnie  z  przepisami  obowiązującymi  w  sprawie  pandemii.  Burmistrz
poinformował, że w dniu jutrzejszym o godzinie 800 odbędzie się posiedzenie Sztabu Kryzysowego
na które również zaprasza Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski –  poprosił  wszystkich  Przewodniczących
Komisji o złożone na kolejnym posiedzeniu Komisji RM propozycji Planów pracy na rok 2021 r.;
jednocześnie  prosił  o  adekwatne  propozycje  planów  pracy  do  obecnej  sytuacji  związanej
z pandemią. 

Radny  Grzegorz  Regulski –  poinformował,  że  będzie  program  dotyczący  wsparcia  wsi
popegierowskich dodał, że warto złożyć taki wniosek przez Gminę.  

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała,  że jest już po rozmowie w tej  sprawie
z Burmistrzem, na razie jest projekt ustawy. Gmina na pewno będzie wnioskować o pełną kwotę.

Ad.10.Zakończenie.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1643 zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 12 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
D.Pilarska-Mądry

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
ROZWOJU GOSPODARCZEGO, 

ROLNICTWA I INTEGRACJI EUROPEJSKIEJ
          Michał Klafczyński


